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Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Indít-e, illetve indított-e már hivatalos vizsgálatot a miniszter?” címmel a Házszabály 91 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Takács Alberthez, az Igazságügyi és Rendészet i
Minisztériumot vezető miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!
Hatásvizsgálat és rendszerbeállítási engedély nélkül, tehát a jogszabályi el ő írásokat megsértve
vetett be gumilövedéket a rendőrség tavaly október 23-án, állítja a Társaság a Szabadságjogokér t
egy gumilövedékkel arcba és hátba lőtt férfi ügyében lezajlott nyomozásban napvilágra kerül t
adatokra hivatkozva. A K. Károly ügyében lezajlott nyomozás adatai alapján a rend ő rség
törvénytelenül használt gumilövedéket tavaly október 23-án, állítja a férfi sértetti képviseleté t
ellátó TASZ. A nyomozás során ugyanis megállapították, hogy a Rendészeti Biztonsági Szolgálat
által használt gumilövedékek beszerzése és használatba vétele az ORFK Fegyverzeti, Műszaki
szakterület szakmai közreműködése és jóváhagyása nélkül történt, és hogy a rendszerbevétel i
javaslatot az igazságügyi és rendészeti miniszter csak 2006 . december 6-án hagyta jóvá . A TASZ
által megszerzett igazságügyi fegyverszakért ői vizsgálat eredményéb ől kiderül, hogy a
gumilövedék használatba vétele előtt nem volt próbahasználat, külső minősítés sem történt. Az
ORFK REBISZ beosztottait egy 20 éves termékkatalógusban található, már régen nem gyártott
töltények hatásadatai alapján oktatták. A 2006 . október 23-án használt lövedékek a korábbiná l
lényegesen nagyobb sebességűek, sokkal nagyobb energiájúak, tehát lényegesen veszélyesebbek is ,
és nagyobb a sérülésokozó képességü k

Az igazságügyi fegyverszakértők próbalövéseket is végeztek a rendőrség által bevetett
fegyverekkel és gumilövedékekkel, és azt állapították meg, hogy azokkal csak olyan közelre lehet
pontosan célozni, ahol már életveszélyes sérülést okoznak - mondta Pelle Andrea, a TAS Z
jogsegélyszolgálatának vezetője . A fegyverszakértő i jelentésből kiderül, hogy az egy gumigolyó s
lövedék 50 méterrő l még behatol a bőr alá, ám már 35 méteren 90 centiméter a szórása, ezen a
távolságon túl pedig "reménytelennek tűnt a cél eltalálása" . A gumisörétes tölténnyel 25 méterr e
leadott lövéskor a szóráskép 120 centiméter átmérőjű volt, a granulátumos tölténnyel 5 méterre
leadott lövés 100 centiméteres szórásképet mutatott . A gumilövedékek átütő képességét nyers
bőrös oldalasra leadott lövésekkel vizsgálták a fegyverszakért ők Mivel a rendőrség a
gumilövedékek használatára vonatkozó jogszabályi el őírásokat minimális szinten sem tartotta be ,
a tömegoszlatók törvénytelenül használták ezeket a kényszerítő eszközöket. A sérültek polgári
peres úton sikerrel perelhetik kártérítésért a rend őrséget, mondta Pelle Andrea.
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Kérdezem Miniszter Urat :

1. Indít-e, illetve indított-e már hivatalos vizsgálatot annak megállapítása érdekében, kit terhel a
felelősség azért, hogy hatásvizsgálat és rendszerbeállítási engedély nélkül, tehát a jogszabály i
előírásokat megsértve vetett be gumilövedéket a rend őrség tavaly október 23-án?

2. Amennyiben igaz, hogy az ügyészség nem fogadta el az ORFK gumilövedékek használat a
ügyében lefolytatott vizsgálatának eredményeit, milyen további lépéseket kíván tenni az illetékes
miniszter ebben az ügyben? Sor kerülhet-e fegyelmi eljárásokra ?

3. Tesz-e lépéseket Miniszter úr annak érdekében, hogy a gumilövedékek használat a
következtében maradandó, vagy tartós egészségkárosodást szenvedett ártatlan áldozatok végre
méltó jogi, erkölcsi és vagyoni kárpótlásban részesüljenek?

Tisztelettel várom érdemi válaszait.

Budapest, 2007 . december 19 .

alog Zd n
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